
Komisja Finansów Publicznych 
18 czerwca 2024 r. 

 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Wybiła godzina 16:00. Witam Państwa bardzo serdecznie na Komisji Finansów Publicznych w dniu 
18 czerwca. Witam Panią prezydent, witam Pana skarbnika, szanownych Państwa radnych, 
naczelników wydziałów, dyrektorów oraz gości. Otwieram posiedzenie. Porządek obrad otrzymaliście 
Państwo radni na tablety. Proszę o przyjęcie tego porządku. Kto z Państwa radnych jest przeciw? 
Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. Przechodzimy do pkt 3. Jest to 
przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Finansów Publicznych z dnia 22 maja 2024 roku. Bardzo 
proszę o przyjęcie tego protokołu. Czy ktoś z Państwa jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymał od głosu? 
Jednogłośnie za. Dziękuję. Przechodzimy do pkt 4. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta Tychy wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu za rok 2023. Proszę, Pan skarbnik. 
 
Skarbnik Miasta Tychy Sławomir Mrugała 
Szanowni Państwo, te ogólne dane przedstawię, a jeśli potem będą dalej pytania szczegółowe jakieś, 
to proszę. Dochody zostały wykonane w kwocie 940 800 000 zł przy planie wynoszącym 942 400 000 
zł, czyli praktycznie w 100%. Wydatki z kolei zostały wykonane w kwocie 979 100 000 zł, przy planie 
wynoszącym 1 026 353 000 zł, czyli tutaj mamy wykonanie na poziomie 95,4% założonego planu. 
Niewykonanie łącznie dotyczyło zarówno wydatków bieżących jak i majątkowych. Bieżące to ponad 
35 000 000 zł i stanowiło 3,9% planu. Natomiast w wydatkach majątkowych niewykonanie wyniosło 
12 200 000 zł i tego 10 000 000 zł zostało przeniesione na kontynuację zadań w roku bieżącym. 
Wynik finansowy. Planowaliśmy deficyt na poziomie 84 000 000 zł. W związku z niepełnym 
wykonaniem wydatków rok budżetowy zamknął się deficytem na poziomie 38 200 000 zł. Z 
przychodów nowych tytułów dłużnych zaciągnęliśmy kredyt z Europejskiego Banku Inwestycyjnego 
na realizację sfinansowanie wydatków majątkowych w kwocie 50 000 000 zł. Planowaliśmy niecałe 90 
000 000 zł, także tutaj o 40 000 000 zł wykonanie mniejsze niż planowane, głównie ze względu na 
niższe wykonanie właśnie wydatków majątkowych. Rozchody wykonane w 100%. I rozchody w 
kwocie łącznej 20 227 000 zł dotyczyły spłaty zaciągniętych w latach wcześniejszych kredytów z 
Europejskiego Banku Inwestycyjnego i czterech pożyczek. Wszystkie te tytuły dłużne dotyczyły kwot 
zaciągniętych na realizację zadań inwestycyjnych. Zadłużenie miasta na koniec roku 2023 wyniosło 
138 300 000 zł. Spełniliśmy wymogi wynikające z art. 242. i 243. Ustawy o finansach publicznych, 
czyli zamknęliśmy rok nadwyżką operacyjną w wysokości 49 500 000 zł. Natomiast jeżeli chodzi o 
indywidualny wskaźnik obsługi zadłużenia wyniósł 2,9% przy dopuszczalnym w wysokości 16,1%. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za zeszły rok uzyskało pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuje. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Kto z Państwa jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymał od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
Przechodzimy do pkt 5. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
Prezydentowi Miasta Tychy za okres działalności od 1 stycznia do 31 grudnia 2023 roku. Proszę. 
 
Skarbnik Miasta Tychy Sławomir Mrugała 
Ja może tylko jednym zdaniem, bo wniosek Komisji Rewizyjnej tutaj był pozytywny. Komisja wystąpiła 
też o opinię do Rejonowej Izby Obrachunkowej w Katowicach. Opinia też przyszła pozytywna. 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. Kto z 
Państwa radnych jest przeciw? Raz, dwa, trzy, cztery, pięć. Pięć przeciw. Ktoś się wstrzymał od 
głosu? Jedna osoba się wstrzymuje. Kto jest za? Raz, dwa, trzy, cztery, pięć. Tu mamy pięć, pięć i 
jeden. Czyli pat. Dziękuję. Przechodzimy dalej. Pkt 6. i 7. razem tradycyjnie. Jest to zaopiniowanie 
projektu uchwały w sprawie zmiany Budżetu Miasta Tychy na rok 2024 oraz pkt 7. Zaopiniowanie 
projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Tychy na lata 2024-
2038. Pan skarbnik proszę. 
 
Skarbnik Miasta Tychy Sławomir Mrugała 
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Szanowni Państwo, zmiany w budżecie roku bieżącego dotyczą zwiększenia planów dochodów  
i wydatków o tą samą kwotę, to jest 1 522 081 zł. Zmiany w dochodach dotyczą wprowadzenia  
do planu, zwiększenia właściwie planu, z tytułu odsetek bankowych od lokat terminowych.  
To jest kwota 1 188 000 zł, a także wpływów z tytułu zwrotu dotacji udzielonych w roku ubiegłym  
dla niepublicznych placówek oświatowych. Jest to ponad 240 000 zł. W planie wydatków zmiana 
dotyczy zwiększenia wydatków bieżących o kwotę 2 534 744 zł. Natomiast w przypadku wydatków 
inwestycyjnych następuje zmniejszenie o kwotę 1 012 663 zł. Te największe zwiększenie,  
jeżeli chodzi o wydatki bieżące, dotyczą zwiększenia poziomu planu na wydatki remontowe.  
Tutaj największa część dotyczy remontów dróg, to jest 790 000 zł, remonty placówek oświatowo-
wychowawczych, 600 000 zł. Natomiast remonty i bieżące naprawy kanalizacji deszczowej potoków, 
konserwacje rowów melioracyjnych to dodatkowa kwota 300 000 zł. Zwiększamy również środki  
w zakresie pomocy społecznej. Tutaj świadczenia dla rodzin zastępczych o 250 000 zł, między 
innymi, a także wypłata dodatków mieszkaniowych o 500 000 zł. Zmniejszenie wydatków 
majątkowych, to głównie ściągnięcie z dwóch zadań, gdzie jesteśmy już po przetargach. Rozbudowa 
ulicy Czarnej, zmniejszenie o 790 000 zł i budowa boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej 
nr 21, zmniejszenie o prawie 712 000 zł. Tyle w skrócie, jeżeli chodzi o zmiany budżetu, natomiast 
jeżeli chodzi o WPF, to tutaj zmiany następują tylko jeżeli chodzi o rok 2024 i właściwie w całości są 
spójne ze zmianami budżetu. Dziękuję.  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję to tych dwóch punktów. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do 
zaopiniowania projektu chwały w pkt 6. Kto z Państwa radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymał 
od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. I przechodzimy do pkt 7. Zaopiniowanie projektu uchwały. Kto z 
Państwa radnych jest przeciw? Czy to się wstrzymał od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
Przechodzimy do pkt 8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy oraz zawarcia umów dzierżawy 
nieruchomości stanowiących własność gminy. Proszę, Pani naczelnik. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 
Szanowni Państwo. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy oraz wyrażenia zgody na zawarcie tych umów. 
Załącznik do uchwały to siedem pozycji. Wszystkie te nieruchomości są dzierżawione w trybie renty 
przez naszych dzierżawców. Mamy złożone wnioski o zawarcie umów dzierżawy na czas 
niewyznaczony. W materiałach pomocniczych macie Państwo dodatkowe informacje związane z tymi 
nieruchomościami, wartość, położenie, kto wydzierżawia, jaka jest wysokość stałego czynszu. Zatem 
proszę Państwa o pozytywne zaopiniowanie tego projektu, co pozwoli na przyjęcie projektu uchwały 
na sesji w czwartek. To pozwoli nam na zawarcie umów dzierżawy z tymi osobami. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Kto z Państwa radnych jest przeciw? Czy ktoś się wtrzymał od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
Przechodzimy do pkt 9. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu oraz zawarcia umów najmu 
lokalu użytkowego stanowiącego własność gminy. Proszę Pani naczelnik. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 
Szanowni Państwo, tamta uchwała dotyczy lokalu przeznaczonego na garaż. Jest to powierzchnia 
użytkowa [niezrozumiałe] położonego na [niezrozumiałe] Najemca złożył u nas wniosek zarówno 
[niezrozumiałe] Z przyczyn prawnych nie jest to możliwe. Dlatego prosił abyśmy [niezrozumiałe] na 
czas nieoznaczony. [niezrozumiałe] [niezrozumiałe] zawarcie umowy [niezrozumiałe] Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Kto z Państwa radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymał od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
Przechodzimy do pkt 10. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  
Nr XLVI/755/18 Rady Miasta Tychy z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego  w prowadzonych przez  Miasto Tychy przedszkolach i 
oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych. I tutaj też mam jeszcze autopoprawkę, która 
wpadła. Proszę, Pani dyrektor. 
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Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 
Szanowni Państwo, uchwała przewiduje wzrost opłat za jedną godzinę korzystania z wychowania 
przedszkolnego ze 1,30 zł obecnej wysokości na 1,44 zł. Taką kwotę określa Minister Edukacji w 
obwieszczeniach, po opublikowaniu wskaźnika waloryzacji. I na tym poziomie ta opłata została 
ustalona jako kwota maksymalna. Dla budżetu miasta to jest miesięcznie skutek jakiś około 42 000 zł 
wzrostu dochodu z tego tytułu, co w skali roku nawet odliczając wakacje może nam dać kwotę nawet 
450 000 zł, chyba że uwzględniając lekkie zmniejszenie liczby dzieci od września w przedszkolach 
może to być 400 000 zł. I bardzo proszę o zaopiniowanie uchwały wraz z autopoprawką w 
publikatorze. Przy Ustawie o finansowaniu zadań oświatowych jest błędny numer pozycji z Dziennika 
Ustaw. Zamiast 757 powinno być 754. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Żadnych zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu 
uchwały. Kto z Państwa radnych jest przeciw? Pan radny Gołosz. Ktoś jeszcze? Jedna osoba 
przeciw. Czy ktoś się wstrzymał od głosu? I reszta za. Dziękuję. Przechodzimy do pkt 11. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 0150/VII/174/07 Rady Miasta Tychy z 
dnia 31 maja 2007 r. w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 
zdrowotnej dla nauczycieli szkół i innych placówek oświatowych, dla których organem prowadzącym 
jest Miasto Tychy oraz warunków i sposobu ich przyznawania. Pani dyrektor, proszę. 
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 
W tej uchwale zmiana praktycznie nie ma żadnego wymiaru finansowego. Dotyczy jedynie rodzaju 
dokumentacji jaką należy dołączyć do wniosków składanych w szkołach, jak również w Miejskim 
Centrum Oświaty. Kierując się ochroną danych osobowych, wymogami RODO, nie chcemy zbierać 
dokumentacji medycznej, a do tej pory zapis brzmiał, że do wniosku należy dołączyć dokumenty 
potwierdzające przewlekłą chorobę, pobyt w szpitalu i tak dalej. Więc no dość grube pliki wypisów ze 
szpitala, wyników badań wszelkich dostawaliśmy. Uważam, że nie jesteśmy do tego upoważnieni i nie 
jest to potrzebne. Zastępujemy ten zapis określeniem zaświadczenie lekarskie potwierdzające 
leczenie związane z przewlekłą lub ciężką chorobą. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Kto z Państwa radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
Przechodzimy do pkt 12. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na obszarze miasta Tychy.  
Proszę, Pani.  
 
Miejski Konserwator Zabytków Anna Syska 
Szanowni Państwo radni, bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały, która 
przyznaje dotacje na konkretne prace w konkretnych zabytkach ujętych w Gminnej Ewidencji 
Zabytków. Są to przede wszystkim zabytki z terenu Osiedla A, Osiedla B i [niezrozumiałe] ulicy 
Damrota. Bardzo proszę o zaopiniowanie projektu z autopoprawką, która polega na tym, że w § 1 
dodaje słowo "rur" po frazie "...polegająca na demontażu dziurawych zniszczonych rur.", a także w § 
6 dodaje słowo "okno" po frazie "... na wymianę stolarki okiennej na okna rozwierane.". Autopoprawka 
jest poprawką redakcyjną a nie merytoryczną. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Kto z Państwa jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymał od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
Przechodzimy do pkt 13. Jest to plan pracy komisji na drugie półrocze 2024 roku. Plan pracy, 
propozycję otrzymaliście Państwo radni na tablety. Bardzo proszę o przyjęcie tego planu. Zgłoszeń 
nie widzę. Przechodzimy w takim razie do przyjęcia tego planu. Czy ktoś z Państwa radnych jest 
przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Bardzo dziękuję. Przechodzimy do pkt 
14. Sprawy bieżące i wolne wnioski. Pan radny Dariusz Wencepel. 
 
Radny Dariusz Wencepel 
Ja mam wniosek. Komisja Finansów Publicznych wnioskuje do Prezydenta o zabezpieczenie w 
budżecie środków finansowych na wykonanie remontu ogrodzenia Szkoły Podstawowej nr 1. 
Ogrodzenie w jego obecnym w stanie zagraża bezpieczeństwu. Ogrodzenie miało być remontowane 
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w 2020 roku, Panie naczelnik. Pani skarbnik obiecała, że wtedy to wsadzi do budżetu a nastąpił 
Covid i nic nie wsadzono wtedy do budżetu wtedy w marcu. I szkoła dzisiaj 230 lat teraz na jesień. I te 
ogrodzenie jest od Damrota było chyba wycenione na 60 000 zł wtedy. A te górne dużo więcej, bo 
tam jest jeszcze chyba zabytek na tym wyższym. Coś tam jest od Nowokościelnej, jest zabytkowy 
charakter tego ogrodzenia, ale te od Damrota to już się sypie ta siatka i nie jest to estetyczne. 
Wszystko wygląda fajnie, szkoła odnowiona, a te ogrodzenie takie zaluściałe [?], także ponawiam 
wniosek. Może Pan skarbnik to ujmie? 
 
[głosy w tle] 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Okej. Daje wniosek pod głosowanie. Kto z Państwa radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymał od 
głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś wnioski? Jeżeli nie ma, to dziękuję Państwu 
bardzo. Zamykam dzisiejsze posiedzenie i do zobaczenia na sesji. 
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